
 باز هم دربی 
VAR و بحران

دربی تهران باز هم قبل از شروع، 
با حاشیه های فراوان مواجه شده 
ز خبرهای متعدد در  است. ا
مورد تعویق زمان بازی تا داستان 
بیانیه های تکراری و توهین آمیز 
و البته داستان داوری ها، همگی 
ز شروع نبرد  ا ر دیگر قبل  با
سرخابی های تهران در رأس اخبار 
قرار گرفته اند. ماجرای داوری اما 
این بار وارد فاز جدیدی شده 
است. در حالی که برای اولین بار 
قرار است داوران خانم در اتاق 
VAR حضور داشته باشند و با 
توجه به مدرکی که دارند این بازی 
را به قضاوت بنشینند، یکی از دو 
داور خانم انتخاب شده برای این 
بازی فقط به دلیل انتشار یک 
عکس در فضای مجازی که شائبه 
حمایت او از پرسپولیس را نشان 
می داد، از تیم داوری کنار گذاشته 
شد. البته که در میان هیاهویی که 
دو تیم با بیانیه های مبتدیانه خود 
به راه انداخته اند و از حالا خود 
را تیم مظلوم و قربانی داوری)!( 
می دانند، تصمیم کمیته داوران 
در مورد تغییر این داور ویدئویی 
با توجه به عکسی که از او منتشر 
شده، منطقی است. حالا بار دیگر 
کمیته داوران مجبور است دست 
نیاز به سمت داورانی از کشورهای 
دیگر دراز کند و گفته می شود این 
بار یک داور تاجیک قرار است در 
اتاق VAR قرار بگیرد. در بازی رفت 
هم داوران عراقی در زمینه کمک 
داور ویدئویی به موعود بنیادی فر 
کمک کردند که عملکرد آنها نیز 
با انتقاد زیادی مواجه شد اما 
چاره ای نبود و نیست، چون گواهی 
قضاوت با VAR را تعداد محدود 
و معدودی از داوران ایرانی دارند 
که از همه آنها نیز نمی توان در 
 VAR دربی استفاده کرد. ماجرای
آنقدر تکراری و خسته کننده شده 
که دیگر حتی ورود آن به فوتبال 
ایران هم جذابیتی ندارد و البته با 
ورود آن نیز جنجال ها نه تنها از 
بین نمی رود بلکه به نظر می رسد 
موج بیانیه ها و اعتراض ها وارد 
فاز تازه ای خواهد شد! ضربه 
بزرگ در این میان به داوری ایران 
یا بهتر بگوییم به اعتبار داوری 
ایران وارد می شود که در مجامع 
بین المللی به دلیل عدم تسلط 
به VAR جایگاهی ندارند، درست 
مانند اتفاقی که در جام ملت های 
آسیا رخ داد و داور ایرانی دارای 
مدرک VAR تنها با یک قضاوت 
از جام دیپورت شد، به این دلیل 
که تسلط کافی از خود نشان 
نداد. عواقب نبود VAR باز هم 
گریبان فوتبال ایران را خواهد 
گرفت و به نظر می رسد که با این 
وضعیت، این دربی هم با جنجال 
و حاشیه های زیادی در این زمینه 

روبه رو خواهد شد.
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سیدمجید حسینی

مدافع تیم ملی هنوز مصدوم است

ســیدمجید حســینی، بازیکن ایرانی تیم کایســری اســپور که آخرین بازی خود 
را در دومیــن بــازی مرحلــه گروهــی جــام ملت هــای آســیا مقابــل هنگ کنــگ 
انجــام داد، هنــوز شــرایط بازگشــت بــه میادین را به دســت نیــاورده و به دلیل 
آسیب دیدگی دور از فهرست تیمش است. هافبک ایرانی کایسری که در 25 
مسابقه این فصل سوپرلیگ ترکیه به میدان رفته و سه گل به ثمر رسانده، در 
دوران ســرمربیگری بوراک ایلماز در این تیم جایگاه بهتری پیدا کرده اســت.

مسلم اولادقباد

شکست پالما در شب اخراج ستاره ایرانی

حســاس ترین دیدار هفته بیســت و ســوم لیگ فوتســال اســپانیا شــنبه شب 
بین تیم های بارســا و مایورکا پالما برگزار شــد که در نهایت آبی اناری ها موفق 
شــدند بــا یــک گل حریــف خــود را از پیــش رو بردارند. حســین طیبی، مســلم 
اولادقباد و ســالار آقاپور ســه بازیکن ایرانی پالما در این دیدار برای تیمشــان 
به میدان رفتند اما نتوانســتند جلوی شکســت تیمشــان را بگیرند. اولادقباد 

در دقیقــه ۳۶ ایــن بــازی بــا دریافت کارت زرد دوم از بازی اخراج شــد.

علی کریمی

تساوی کایسری اسپور با حضور بازیکن ایرانی

در هفته بیست ونهم سوپرلیگ فوتبال ترکیه، دو تیم فوتبال کایسری اسپور 
و هاتای اســپور بــه مصــاف هــم رفتنــد کــه این رقابت  با تســاوی یــک بر یک 
بــه پایــان رســید. ســینیک در دقیقــه دو بــرای هاتای اســپور گلزنــی کــرد اما 
مهدی بورابیا در دقیقه 2۳ کایســری اســپور را به گل رســاند تا این رقابت  با 
تســاوی بــه پایان برســد. علی کریمــی، بازیکن ایرانی شــاغل در لیگ ترکیه 

کــه بــرای کایسری اســپور بازی می کنــد، ۸۱ دقیقه برای تیمــش بازی کرد.

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

 zسرمقاله

رئیس اتحاد کلبا: 
مجیدی تلاش زیادی 

کرد
محمــد الیماحی، رئیس باشــگاه 
اتحادکلبــا امــارات در خصــوص 
جدایــی فرهــاد مجیــدی و حضور 
الشــمری بــر روی نیمکــت ایــن 
تیــم افــزود: »حضــور ســرمربی 
جدیــد در اتحادکلبــا در بــازی 
بــا العیــن مشــهود بــود و قاضــی 
الشــمری توانســت تغییــرات 
ســریعی در تیــم ایجــاد کنــد. 
اندیشــه های او در بــازی بــا 
العیــن بــا وجــود زمــان انــدک 
پــس از جایگزیــن شــدن بــا 
فرهــاد مجیــدی نمایــان شــد. 
تصمیــم بــرای قطــع همــکاری بــا 
مجیــدی توافقــی دوطرفــه بــود. 
فرهــاد مجیــدی ســعی کــرد تیــم 
قدرتمنــدی بســازد و همــه تلاش 

خــود را انجــام داد.«

 zنقل قول
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فرخ حسابی
روزنامه نگار

 الکس نوری چند سال قبل در بوندس لیگا 
کار می کرد و همه می گفتند به تیم های 

بهتری هم می رود و پیشرفت می کند. چرا این 
اتفاق رخ نداد؟

در فوتبــال تغییــر و تحــولات مثبــت و منفــی در 
هــر دو جهــت می توانــد ســریع اتفــاق بیفتــد. مــن 
خوشــحالم کــه از ســن جوانــی توانســتم تجــارب 
متفاوت و ارزشــمند بســیاری را در بالاترین ســطح 

کســب کنــم.
 شما کماکان تنها مربی ایرانی الاصلی هستید 

که در یکی از 5 لیگ معتبر اروپایی به عنوان 
سرمربی فعالیت داشته است. فکر می کنید 
سایر مربیان ایرانی هم این توانایی را داشته 

باشند؟
بلــه، درســت اســت و بــه ایــن مســأله افتخــار 
می کنــم. البتــه همچنــان از پروژه هــای جــذاب 
در آینــده اســتقبال می کنــم. مطمئــن هســتم 
مربیــان ایرانــی دیگــر نیــز ایــن تــوان را دارنــد، چــرا 
کــه نــه. مــا مربیــان ایرانــی فوق العــاده ای داریــم بــا 

توانایی هــای بســیار بــالا.
 چه برنامه هایی دارید؟ در حال حاضر چه 

کار می کنید؟
در ســال گذشــته در باشــگاه های اروپایــی درجــه 
یــک زیــادی بــه عنــوان میهمــان حضــور داشــتم. از 
جملــه بنفیــکا لیســبون، رئــال سوســیه داد و پــی 
اس وی آیندهــوون. اگــر پــروژه مناســبی باشــد مــن 

آمــاده فعالیــت هســتم.
 مدتی قبل در یونان حضور داشتید. چرا؟

آن پــروژه بــرای مــن جذابیــت داشــت، چــون قــرار 
بــود بــه عنــوان یک مدیر، شــبکه ای از چند باشــگاه 

 Red bull را ایجــاد کنــم. مشــابه اتفاقــی کــه بــرای
افتــاد. در درجــه اول قــرار بــود بــه عنــوان مشــاور 
ورزشــی پــروژه را همراهــی کنــم. مــا در نیــم فصــل 
در تعطیــلات زمســتانی باشــگاه کاوالا را بــا صفــر 
امتیــاز، صفــر گل زده و 45 گل خــورده تحویــل 
ــه خدمــت  ــد ب ــم. بیــش از 25 بازیکــن جدی گرفتی
ــازات،  ــن امتی ــا در نظــر گرفتــن میانگی ــم و ب گرفتی
اگــر تیــم را از ابتــدای فصــل در اختیــار داشــتیم، در 

ــالای جــدول قــرار می گرفــت. یــک ســوم ب
دلیل جدایی چه بود؟

ــروژه جــدا شــدم، چــون ســلایق   بعــد از 4 مــاه از پ
مــن بــا ســرمایه گذار همخوانــی نداشــت.

بارها اسم شما به عنوان گزینه مربیگری 
استقلال مطرح شد. فکر می کنید چرا این 

اتفاق رقم نخورد؟
صحبت هایــی انجــام شــد امــا در مــوارد زیــادی 
قطعیــت حاصــل نشــد و ســؤال های مهمــی 
بی پاســخ مانــد. در نهایــت بــه نتیجه گیــری کامــل 

نرســیدیم.
 چند هفته پیش شایعه هایی درباره مذاکرات 

شما با پرسپولیس مطرح شد. آیا پیشنهاد 
رسمی وجود داشت؟

خیر، در این زمینه تماسی وجود نداشت.
آخرین بار شما یک دوره همکاری با آقای 

کلینزمن در هرتابرلین داشتید. چرا همراه او 
به کره جنوبی نرفتید؟

بــرای مــن همــکاری بــا یورگن ارزش زیادی داشــت. 
چیزهــای زیــادی از آن زمــان یــاد گرفتــم. در ارتبــاط 

بــا پــروژه کــره، یورگــن از مــن درخواســتی نکــرد.
فکر می کنید جدایی کلینزمن از کره جنوبی 

درست بود؟
دلایــل جدایــی یورگــن از کره جنوبــی را از بیــرون 
ــم قضــاوت کنــم. بنابرایــن بهتــر  و راه دور نمی توان

ــه ایــن ســؤال ندهــم. اســت جوابــی ب

 قلعه نویی به جوانگرایی 
در تیم ملی پی برده است

کفاشیان: فدراسیون 
ابزار تحول را دارد

امیر اسدی 
روزنامه نگار

هــــواداران فوتبــــال کشــــورمان امیــــدوار 
بودند کــــه تیــــم باتجربه ملی مــــان در جام 
ملت هــــای آســــیا بــــه قهرمانــــی برســــد که 
البتــــه ایــــن اتفاق بــــا حذف شــــاگردان امیر 
قلعه نویــــی در مرحلــــه نیمــــه نهایــــی ایــــن 
مســــابقات رخ نداد و پس از آن کارشناسان 
فوتبــــال نســــبت بــــه عــــدم برنامه ریــــزی 
فدراســــیون و عدم توجه به تغییر نســــل در 
تیــــم ملــــی انتقــــاد کردند. ایــــن موضوعات 
باعــــث شــــد تــــا فدراســــیون فوتبــــال در 
هفته هــــای گذشــــته مجیــــد جلالــــی را بــــه 
عنــــوان مدیــــر بخش توســــعه و پیشــــرفت 
فدراســــیون معرفــــی و عــــلاوه بــــر ایــــن او را 
بــــه عنوان رئیــــس کمیته فنی فدراســــیون 

انتخــــاب کند.
علی کفاشــــیان، رئیس اســــبق فدراسیون 
فوتبــــال در خصــــوص انتخــــاب جلالــــی به 
عنــــوان مدیــــر بخــــش توســــعه بــــه »ایران 
ورزشــــی« می گویــــد: »آقای مجیــــد جلالی، 
فــــرد شــــناخته شــــده ای اســــت و در بحث 
آموزش و توســــعه فوتبــــال تجربیات خوبی 
دارد. عــــلاوه بــــر این بــــا توجه به پتانســــیل 
فنــــی خوبی کــــه او دارد، می تواند در کمیته 
فنــــی هــــم تأثیرگــــذار باشــــد. فدراســــیون 
فوتبــــال اقدامات خوبــــی در بحث آموزش 
و توســــعه فوتبال در کشــــور انجام داده که 
البته نتیجه این اقدامات را ســــال های بعد 

خواهیــــم دید.«
او در پاسخ به این سؤال که آیا در دوره های 
گذشته چنین سمتی در فدراسیون فوتبال 
وجــــود داشــــت؟ می افزایــــد: »ایــــن کارهــــا 
کمتــــر بــــود و در واقع در دوره های گذشــــته 
چنین اقداماتی بــــه صورت پراکنده صورت 
می گرفــــت و این اقدام فدراســــیون فوتبال 
برای تشــــکیل کمیته ای به عنوان توسعه و 
پیشرفت اقدام بســــیار متفکرانه ای است. 
جلالــــی تجربــــه بســــیار خوبــــی در بخــــش 
تیم هــــای پایــــه دارد و او حتی در ســــال های 
گذشــــته کتاب هایی در این بخش نوشــــته 
و حــــالا هم اســــاتید را دور هــــم جمع کرده 
تا اقدامــــات خوبــــی در فوتبال پایــــه انجام 

شود.«
تبــــال  فو ســــیون  فدرا ســــبق  ا ئیــــس  ر
صحبت هــــای خــــود را اینگونــــه ادامــــه 
می دهــــد: »امــــا مهم تــــر از تشــــکیل چنین 
کمیته ای این اســــت که ما بتوانیم اقدامات 
ایــــن کمیتــــه را عملیاتــــی و برنامه های آن را 
عملــــی کنیــــم. اگــــر اســــتعدادیابی کامــــل 
شــــود و مربیان ما در سراســــر ایــــران به این 
موضــــوع توجه بیشــــتری داشــــته باشــــند، 
می تــــوان امیــــدوار بود که فوتبــــال ایران در 
ســــال های آینده متحول شــــود. فدراسیون 
ابــــزار تحول کــــه همان اســــتعدادهای ناب 
فوتبال اســــت را دارد و بــــرای این اقدام تنها 
نیــــاز بــــه یک هماهنگــــی میــــان مربیان در 
سراســــر کشــــور اســــت کــــه جلالــــی چنین 

نقشــــی دارد.«
در ایــــن بیــــن انتخــــاب جلالــــی بــــه عنوان 
رئیــــس کمیتــــه فنی فدراســــیون موضوعی 
اســــت که همیشــــه انتقاداتی در خصوص 
منــــزوی بــــودن چنیــــن کمیتــــه ای مطــــرح 
می شــــد کــــه کفاشــــیان چنیــــن واکنشــــی 
بــــه ایــــن موضــــوع دارد: »نبایــــد در اینجــــا 

توقــــع داشــــت که کمیتــــه فنی، ســــرمربی 
تعییــــن کند چــــرا که تجربه نشــــان داده به 
حرف هــــای کمیتــــه فنــــی توجه نمی شــــود 
و در واقــــع هیــــچ مربــــی ای بــــه حرف هــــای 
کمیتــــه فنی گوش نمی دهــــد. در واقع باید 
گفت جلالی مســــئولیت متفاوتی دارد و او 
در خصــــوص موضوعات مختلف به مهدی 
تاج، رئیس فدراســــیون مشاوره می دهد.«

رئیــــس اســــبق فدراســــیون فوتبــــال در 
خصــــوص اقــــدام قلعه نویی بــــرای دعوت 
از بازیکنــــان جــــوان به تیم ملــــی می گوید: 
»تیــــم ملی نیــــاز به تغییر نســــل داشــــت و 
حــــالا خود قلعه نویی هــــم با دعوت از برخی 
بازیکنان جــــوان، به این موضــــوع پی برده 
اســــت امــــا مهم تر از ایــــن بحث اســــتفاده 
از ایــــن بازیکنــــان در مســــابقات مختلــــف 
اســــت که ســــرمربی می تواند در بازی های 
تدارکاتی یا در مســــابقات نه چندان سخت 
انتخابی جام جهانــــی از این بازیکنان جوان 
اســــتفاده کنــــد تــــا ایــــن بازیکنــــان بتوانند 

تجربه خــــود را بــــالا ببرند.«
او در پایــــان بیــــان می کنــــد: »کار مهــــم این 
اســــت که مربیان تیم ملی این اســــتعدادها 
را شناســــایی کننــــد و بــــه تیم ملــــی بیاورند. 
کشــــور مــــا وســــعت زیــــادی دارد و می توان 
در شهرســــتان ها اســــتعدادهای زیــــادی را 
شناســــایی کــــرد. کشــــور ما هماننــــد مزرعه 
بزرگــــی اســــت و مــــا می توانیم یــــک باغچه 
ایجاد کنیم و این استعدادها را در آن باغچه 
پــــرورش دهیم. البته باید در نظر بگیریم که 
نمی توانیم از تمامی اســــتعدادها اســــتفاده 
کنیــــم امــــا با دقــــت می توان اســــتعدادهای 
درخشــــان را شناســــایی و از آنهــــا اســــتفاده 

کرد.«

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

در سال گذشته در 
باشگاه های اروپایی 
درجه یک زیادی به 
عنوان میهمان حضور 
داشتم. از جمله 
بنفیکا لیسبون، 
رئال سوسیه داد 
و پی اس وی 
آیندهوون. اگر 
پروژه مناسبی باشد 
من آماده فعالیت 
هستم

 همچنــان تنهــا مربــی ایرانــی اســت کــه در یکی از 5 لیــگ معتبر دنیا مربیگــری کرده. الکســاندر نوری صاحب 
ایــن رکــورد اســت. مربــی جوانــی کــه هــر چقــدر پله هــای ترقــی را بــه ســرعت طی کــرد اما طی ســال هــای اخیر 
کمتــر در بخــش مربیگــری فعالیــت کرده و اغلب پیشــنهادها را رد کرده. نمونه اش دو ســال قبل و پیشــنهادی 
کــه از اســتقلال بــه دســت او رســید امــا در نهایــت توافقــی میــان طرفیــن حاصــل نشــد. حــالا نــوری مشــغول 
تجربه انــدوزی اســت تــا بتوانــد فعالیتــی جدیــد را آغــاز کنــد. فعالیتــی کــه می توانــد بــه منطلــه بازگشــت او بــه 

ســطح اول مربیگــری باشــد.

 الکساندر نوری: پروژه مناسبی باشد
آماده مربیگری هستم 

 با استقلال توافق نکردم
 از پرسپولیس پیشنهاد نداشتم


